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Spørgsmål nr. 268 (Alm. del) fra Folketingets Social- Indenrigs- og Bør-

neudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvorledes det vil påvirke Statsforvalt-
ningens økonomiske udgifter til administration at ændre proce-
duren for beregning og udbetaling af KM-godtgørelse til værger 
således, at Statsforvaltningen beregner KM-godtgørelsen på 
baggrund af kendte informationer, frem for at behandle ansøg-
ninger om KM-godtgørelse via breve til hhv. værger og værgede 
ad flere omgange?” 

 

Svar: 

 

Til brug for besvarelsen har Justitsministeriet indhentet et bidrag fra Stats-

forvaltningen, som har oplyst følgende:  

 

”Statsforvaltningen registrerer ikke tidsforbrug på de enkelte 
sagstyper inden for undergrupper af værgemålssager, herunder 
ikke på sager om kørselsgodtgørelse. Det gennemsnitlige tids-
forbrug pr. sag om kørselsgodtgørelse kendes derfor ikke. 
 
Som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål 264, ligger Stats-
forvaltningen ikke inde med aktuelle og relevante informationer 
om f.eks. antal aflagte besøg, værgens øvrige kørsel, den vær-
gedes bopæl og økonomiske forhold, der skal bruges ved afgø-
relsen om kørselsgodtgørelse, og hvem der skal afholde udgiften 
hertil.  
 
Det er derfor ikke umiddelbart muligt at oplyse, hvorledes en 
ændret procedure i forbindelse med behandling af sager om kør-
selsgodtgørelse vil påvirke Statsforvaltningens økonomiske ud-
gifter. Derudover vil det afhænge af, hvori ændringerne nær-
mere vil bestå.” 

 

 

 

 


